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Onderzoek naar ‘formele kant subsidiebeleid’ van de gemeente Almelo

Vanuit de gemeenteraad van Almelo is eind 2019 tijdens het inventariseren van 
onderzoeksonderwerpen de vraag gesteld in hoeverre het mogelijk is om in beeld te krijgen 
op welke manier het subsidiebeleid in Almelo is vormgegeven en tot welke resultaten dat in 
de praktijk leidt. Ook voor wat betreft het meten van prestaties en effecten, en de rol die 
gemeenteraad inneemt met betrekking tot het subsidiebeleid.

De gemeenteraad hecht aan een afgewogen en zorgvuldig beleid als het gaat om 
verstrekken van subsidies. Dit standpunt van de gemeenteraad van Almelo is bevestigd door 
het aannemen van een motie ‘Helder doelgericht en inzichtelijk subsidiebeleid.’ 
(Raadsvergadering van 12 november 2020).

De RKA is daarom voornemens om in 2021 een onderzoek te doen naar de formele kant van 
het subsidiebeleid in Almelo.

Daartoe heeft zij de volgende hoofdvraag geformuleerd:
‘Hoe is in Almelo het subsidiebeleid vormgegeven (1), welke actoren spelen daarbij 
een rol (2) en wat zijn de mogelijkheden voor de gemeenteraad om op verantwoorde 
wijze invloed uit te oefenen op dat subsidiebeleid (3).’

De delen 1 en 2 van de hoofdvraag leiden tot een beschrijving die de raad inzicht geeft in 
hoe de subsidieverhoudingen zijn vormgegeven. Die kennis is noodzakelijk om het derde 
deel van de vraag te kunnen beantwoorden.

Deze hoofdvraag kan worden uitgesplitst naar de volgende deelvragen die ofwel onderdeel 
zijn van de uitvoering, ofwel onderdeel zijn van de kaderstellende of controlerende rol van 
de raad: 

1. Hoe is het subsidiebeleid theoretisch vormgegeven? 
2. Welke documenten, zoals bijvoorbeeld vastgestelde subsidieverordening(en) spelen 

daarbij een rol?
3. Op welke manier kan de raad invloed uitoefenen op het subsidiebeleid?
4. Vanuit welke kaders werkt de raad en hoe zijn deze vastgesteld?
5. Welke afspraken zijn gemaakt tussen college en raad over informatievoorziening en 

afweegmomenten (bijvoorbeeld via de P&C-cyclus)?
6. Worden de bijdragen aan de verschillende subsidieontvangers op een en dezelfde 

manier verstrekt of wordt per (soort) subsidieontvanger een verschillende werkwijze 
gehanteerd?



7. Welke voorwaarden zijn verbonden aan de subsidieverlening en op welke wijze 
wordt gecontroleerd of aan deze voorwaarden wordt voldaan?

8. Welke mogelijkheden (ook: wanneer) heeft de gemeenteraad om weloverwogen te 
oordelen over de bij vraag 6 beschreven situaties?

9. Op welke wijze en met welke frequentie wordt het subsidiebeleid getoetst?

Uitvoering van dit onderzoek leidt dus tot een beschrijving van de manier waarop het 
subsidiebeleid formeel is vormgegeven en hoe dat in de praktijk werkt. De informatie die dit 
onderzoek oplevert, kan de raad gebruiken om in te zetten bij de uitvoering van de motie 
van 12 november 2020. Immers, er ontstaat een beeld van hoe het subsidiebeleid eruit ziet 
en op welke momenten en op welke wijze de raad het beleid kan bijsturen. Wellicht kunnen 
de uitkomsten van ons onderzoek van nut zijn bij het opstellen van de in de motie 
gevraagde Kadernota, dan wel bij de eerste evaluatie van die Kadernota. 


